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Puheenjohtaja Paula Werning esitteli valtuutettujen Katriina Vesalan, 
Anne Hasun, Liisa Varjolan, Maria Lammin, Nita Aholan, Kirsi Kekin, 
Timo Lehmusmetsän, Kaisa Spiesin, Christa Carpelanin, Tapio 
Karvosen ja Jari Larikan jättämän seuraavan valtuustoaloitteen: 

”Kouvolan kouluissa toteutetaan taksvärkkipäiviä ja yläkoululaisilla on 
lisäksi TET-jaksoja. Näiden toteutuksessa on koulukohtaisia eroja ja 
toteutusvastuu on jollain yksittäisellä opettajalla tai oppilaskunnalla. 
Viestintä, suunnitelmallisuus ja yhdenmukaisuus on usein jäänyt 
valitettavan heikolle tasolle.  

TE-palvelut siirtyvät kunnille 2025 ja silloin nuorisotyöttömyys sekä 
sukupolvien yli siirtyvä työttömyys ovat suoraan kaupungin haasteita. 
Taksvärkin ja TET-jaksojen ideat poikkeavat hieman toisistaan, mutta 
näissä molemmissa voitaisiin selkeämmin ohjata kohti työelämää. Jotta 
jokaiselle nuorelle luodaan mahdollisuus saada työelämästä 
kokemusta, ei tämä voi olla jatkossa järjestetty koulujen sivutoimena. 
Yrityksissä suoritettavasta koulunkäynnistä on muodostettava toimiva 
prosessi, jossa aikataulutus, materiaalit, vastuutoteuttajat ja 
yhteistyökumppanit ovat selkeästi määritelty. Jokaisella nuorella tulee 
olla mahdollisuus ja riittävästi aikaa hankkia itseä kiinnostava 
yrityskohde. Tällä hetkellä tiukka aikataulu, työpaikan hakemisen tuen 
puute ja suppea kouluissa oleva ”yrityspankki” eriarvoistaa oppilaita, 
koska vanhempien verkostot ja resurssit määrittävät suurelta osin 
lapsen työpaikan tai sen puuttumisen.  

Kaupungissa toimii useita toimijoita aiheen ympärillä esim. 
yrittäjäjärjestöt ja 4H.  Myös alkavia ja käynnissä olevia hankkeita olisi 
hyödynnettävissä. Prosessista ei saa tehdä liian hankalaa ja tämä 
selkeä työllisyyttä edistävä toimintamalli tulee saada luotua kevyellä 
byrokratialla ja yhteistyöllä.  

Esitämme, että kaupunki rakentaa selkeän mallin, jolla jatkossa 
yläkoulujen 7. ja 8. luokkien taksvärkki ja 9. luokan TET-jakso 
toteutetaan. Esitämme myös, että tässä selvitetään mahdolliset 
yhteistyötahot (yrittäjät ja yhdistykset) sekä hankkeet, joita 
toteutuksessa voidaan hyödyntää ja toteutusvastuu saadaan selkeäksi.” 

 



Kaupunginvaltuuston päätös: 

Kaupunginvaltuusto päätti lähettää aloitteen kaupunginhallituksen val-
misteltavaksi. 

___________


